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Závidieť

Od minulOrOčnéhO
Októbra využilO

dedinskú saunu v skaut-
skOm centre ZvOlenská

slatina približne 150 ľudí.
pOčiatOčný, aZda u niektOrých

aj reZervOvaný prístup
k tejtO nOvinke sa Zmenil

na ObrOvský Záujem.

Aj Fíni by mohli

„To hádam nie, aj keď sme taký veľký záujem
nečakali,“ usmieva sa Martin Cerovský, šéf

slatinských skautov, ktorí iniciovali zaujímavý
projekt. „Inšpirovali sme sa najmä Fínskom,

povzbudením pustiť sa do projektu bol aj saunový
domček pri potoku v Dúbravici, ktorý funguje
už tretí rok.“ Prezradil nám aj to, ako sa rodila

myšlienka postaviť tento symbol zdravého
životného štýlu a čím si získal celú dedinu.

li sme vytvoriť útulný drevený sau-
nový domček s pekným, čistým di-
zajnom v dedinskej záhrade. Pec na
drevo poskytuje saunujúcim kontakt
s ozajstným ohňom, ochladzovací
drevený sud s ľadovou vodou je
umiestnený na terase, aby sa človek
priamo z neho mohol večer pozerať
na hviezdy na oblohe.

�� Pri realizácii nezištne priložili
ruku k dielu najmä mladí ľudia
z dediny aj okolia. Bolo ich treba
presviedčať a prehovárať? 
„Pokúste sa zanechať tento svet o nie-
čo lepší, než ste ho našli,” povedal za-
kladateľ skautingu lord Robert Ba-
den-Powell, teda my skauti sme na-
učení voľný čas a energiu darovávať
na rozvoj dobra v mieste, kde žijeme.
Do projektu sa zapojilo vyše tridsať
mladých ľudí a spolu sme odrobili asi
tisíc dobrovoľníckych hodín. Niekto
pobudol pár hodín, ďalší 2 – 3 dni, iní
týždeň. Tak dlho, ako mali čas a chuť
pomôcť dobrej veci. Hlavným jad rom
sme boli štyria chalani, ktorí sme rea-
lizáciu ťahali celý čas od apríla až do
októbra. Dva júlové týždne, keď sme

robili hlavnú časť stavby, boli pre
mňa silným zážitkom. Ako partia
kamarátov sme spoločne pracovali od
svitania až do západu slnka. Podľa
mňa dnes z toho priestoru cítiť, že bol
vytvorený s láskou a radosťou. 

�� Vyrástol pozoruhodný objekt,
sauna na pohľadanie, žiadne pro-
vizórium. Čo všetko možno nájsť
v saunovom domčeku? 
Áno, stavba bola veľmi precízne na-
vrhnutá. Je prvým zrealizovaným
projektom Mateja Fekiača – študen-
ta architektúry, ktorý pôsobí v našom
občianskom združení. Saunový dom-
ček sa skladá z troch častí – terasy
s kúpacím sudom, predsiene a sa-
motnej potiarne. Priestor je kom-
fortne zriadený, aby sa u nás každý cí-
til príjemne. 

�� Ako ste nastavovali pravidlá vy-
užívania?
Funguje to pomerne jednoducho – ľu-
dia môžu prísť každý deň podvečer,
vopred nám zavolajú a objednajú sa
na presný čas. Sme dvaja správcovia,
tak jeden z nás im ide pred prícho-

do Zvolenskej Slatiny pomerne ne-
tradičné nápady a riešenia, a tak aj sau-
nu celkom rýchlo prijali. Dokonca
natoľko, že v rámci verejnej zbierky
nám poslali 600 eur na jej dokončenie.  

�� Vaša sauna je však iná ako väč-
šina verejných sáun.
Áno, zvolili sme inú filozofiu. Chce-

�� Aj keď sa o zdravom životnom
štýle hovorí čoraz intenzívnejšie,
nestretli ste sa v dedine so začu-
dovaním, keď ste podali projekt
a neskôr, po pridelení financií zo
spoločnosti Slovnaft a z Nadácie
Ekopolis v rámci programu Zelené
oázy, začali stavať práve saunu?
Ľudia u nás si už zvykli, že prinášame



dom zakúriť. Pravidelní návštevníci si
už zvyknú zakúriť už aj sami. Po sau-
novaní po sebe upracú, prídeme po
kľúče alebo nám ich prinesú domov. 

�� Neobávali ste sa, že vstup zadar-
mo spôsobí, že si ľudia prestanú vá-
žiť vymoženosti, ktoré im sauna po-
núka? Nebolo by lepšie nejaké
symbolické vstupné?   
Nemyslím si. Chceli sme vytvoriť slo-
bodný priestor, kam môže ísť kto-
koľvek, bez ohľadu na jeho finančné
zázemie. Ľudia si však uvedomujú, že
údržba niečo stojí a sami dobrovoľne
prispievajú za jej používanie podľa
vlastného uváženia a možností. Za
prvé tri mesiace nám prispeli toľko,
že sme zaplatili suché drevo na túto
zimu a kúpili už aj na ďalšiu... Takže
si myslím, že ľudia si dostatočne uve-
domujú hodnotu miesta. Vyzerá to
tak, že projekt je aj dlhodobo udrža-
teľný a z príspevkov budeme schop-
ní bez problémov platiť údržbu aj
menšie vylepšenia saunového dom-
čeka. Plánujeme dorobiť poličky na
topánky, lepšie svetlo na terase...

je to náučný chodník po pamäti-
hodnostiach dediny aj jej okolia, ob-
nova starého čerešňového sadu, strieš-
ka nad minerálnym prameňom pri
ihrisku, na strechy bytoviek chceme
umiestniť včelíny, vysadiť komunitnú
záhradu v strede dediny pre obyva-
teľov bytoviek... 

�� Martin, srší z vás obrovská „ná-
kazlivá“ energia...
Hádžem pomyselnú rukavicu všet-
kým mladým ľuďom, nech prebudia
dobro v sebe a začnú meniť fungo-
vanie našej krajiny... Čím nás bude
viac, tým sa bude lepšie žiť mne aj
ostatným. Veď na podobné projekty
stačí pomerne málo peňazí, kame-
ňom úrazu sú dobrovoľníci. Nás star-
ších skautov je asi desať, ak by sa to
však konečne prelomilo a pridalo sa
k nám aspoň ďalších 40 – 50 mladých
ľudí z dediny, dokázali by sme toho
oveľa viac. A predstavte si to v celo-
slovenskom meradle – to je skrátka
neskutočná sila! 

BEATA VRZGULOVÁ
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�� Sauna má blahodarné účinky na
telo, po saunovaní sa ľudia cítia ako
znovuzrodení, no pôsobí aj na my-
seľ. Vnímate, že sa ľudia vo vašej de-
dine menia?
Nedovolil by som si tvrdiť, že sa len
vďaka našej saune menia k lepšiemu.
Ale, ak k tomu prispievame aspoň ma-
lým kúskom, rozhodne má naše sna-
ženie veľký význam. Tešíme sa, keď
sa večer prídu ľudia k nám saunovať
namiesto toho, aby sedeli doma pred
televízorom alebo šli na pivo.

�� Tento krásny projekt nie je prvou
realizáciou skautov vo Zvolenskej
Slatine. Čo všetko ste už pre skrá-
šlenie a spríjemnenie života v de-
dine urobili? 
My skauti venujeme veľa času najmä
deťom: chodíme s nimi na výlety,
v lete pripravujeme tábory, snažíme
sa z nich vychovať zodpovedných
dospelých. V posledných rokoch sme
sa intenzívne venovali Skautskému
centru Zvolenská Slatina, v jeho zá-
hrade sme okrem sauny vybudovali
lezeckú stenu, komunitnú chlebovú

pec, altánok so zelenou zatrávnenou
strechou, vysadili ovocné kríky a kom-
pletne zrekonštruovali interiér domu. 
V lete pravidelne organizujeme ví-
kendový festival GUČA umenia. Od
januára pribudli už aj  GUČA veče-
ry, ktoré pripravujeme vždy raz za
mesiac, aby sme Zvolenskú Slatinu
kultúrne pozdvihli aj v priebehu
roka. Minulý rok sme čiastočne začali
aj s rekonštrukciou starého židov-
ského cintorína na okraji dediny
a ďalšie menšie projekty. Ľudia veľ-
mi radi frflú, že na Slovensku nič po-
riadne nefunguje a na nič nie sú pe-
niaze. Na našom pôsobení vo Zvo-
lenskej Slatine vidíte, že sa stačí pre-
stať sťažovať a začať meniť veci od
seba. My už dvadsaťpäť rokov fun-
gujeme s minimom peňazí a bez je-
diného plateného zamestnanca a po-
zrite, čo sme dokázali. 

�� Aké máte najbližšie plány?
Nápadov na zlepšenie života v dedi-
ne máme desiatky na ďalšie roky...
V najbližšom čase by sme radi do-
končili rekonštrukciu židovského cin-
torína, v dlhšom časovom horizonte
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Projektový tím
skautov, zľava
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a Peter Pavlík

Vo Zvolenskej
Slatine majú aj

takéto sympatické
milovníčky

saunovania –
Radku a Aničku

Okrem sauny vybudovali
skauti aj lezeckú stenu

a preliezkové prvky pre deti

Saunu
stavali

v horúcich
dňoch

minulého
leta
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